
 

 

 
 

 
 
 

ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ společné 
PROGRAMOVÉ RADY 
 

 

ECON: Ekonomicko-správní fakulta   

Název studijního programu1: B-FIN Finance, N-FIN Finance, B-FUD Finance, účetnictví a daně 

Typ: Bakalářský a magisterský navazující 

Předseda programové rady: doc. Ing. Eva Vávrová, Ph.D. 

Počet studijních programů: 3 

 

Datum zasedání programové rady:  4. 10. 2023 

 

Účast 

Jméno Zařazení 

Ing. Petr Valouch, Ph.D. Garant studijního programu B-FUD, 
akademický pracovník z daného programu 

Doc. Ing. Eva Vávrová, Ph.D. Garant studijního programu N-FIN, 
akademický pracovník z daného programu 

Oleg Deev, Ph.D. Garant studijního programu B-FIN, akademický 
pracovník z daného programu 

Ing. Dagmar Vágnerová Linnertová, Ph.D. Akademický pracovník z daného programu 

Doc. Ing. Tomáš Plíhal, Ph.D. Akademický pracovník z daného programu 

Ing. Eva Kršíková Zástupce studentů  

Jakub Okruhlica Zástupce studentů 

 Další osoby* 

* Doplňte řádky podle potřeby 

 

  

                                                           
1 V případě společné programové rady uveďte všechny související studijní programy 
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1. Popište podstatné a nepodstatné změny, ke kterým došlo v rámci studijního programu za 

poslední hodnocené období (od poslední hodnoticí schůzky či od posledního projednaného 

záměru rozvoje). 

 

2. Popište, do jaké míry se podařilo naplnit stanovené cíle, a zhodnoťte plán rozvoje, který jste 

vypracovali během posledního hodnocení.  

Komentář: 

Součástí programu mimořádného jednání Společné programové rady k VVH dne 12.1.2023 (viz zápis) 

bylo projednání a schválení sebehodnoticích zpráv pro programy B-FIN a N-FIN pro účely velkého 

vnitřního hodnocení. Toto lednové jednání SPR také projednalo a schválilo návrh panelu hodnotitelů 

pro studijní programy B-FIN a N-FIN pro účely velkého vnitřního hodnocení.  

V případě nepodstatných změn uskutečněných v garantovaných programech před zahájením PS 2023 

se jedná pouze o změny garantů předmětů – viz přílohy Zápisu. Změny byly při zasedání SPR vzaty na 

vědomí.   

U programu Finance, účetnictví a daně došlo v minulém akademickém roce k několika nepodstatným 

změnám. Mj. v návaznosti na výsledky studentské ankety a hodnocení náročnosti některých předmětů 

došlo k úpravě kreditového hodnocení předmětů Akademické a odborné psaní, kde došlo ke zvýšení 

kreditové dotace z 1 kreditu na 2 kredity, což lépe odpovídá deklarované studijní zátěži ve vztahu 

k pravidlům ECTS. Obdobně pak došlo k úpravě kreditové dotace u předmětu Manažerské účetnictví, 

kde naopak došlo ke snížení kreditové dotace z 8 kreditů na 6 kreditů. Novým garantem předmětu 

Obchodní právo se stal Mgr. Ing. Ondřej Špetík, Ph.D. V návaznosti na výsledky studentské ankety 

došlo u povinných předmětů k nahrazení předmětu Aplikovaná statistika 1 předmětem Základy 

aplikované statistiky. Tento předmět bude obsahovat důraz na větší práci se statistickými funkcemi 

v programu Excel, který je základním softwarem používaným pro běžnou práci v bankách, finančních 

odděleních podniků, tedy u typických zaměstnavatelů studentů tohoto programu. Poslední 

nepodstatnou změnou je v návaznosti na zkušenosti z výuky rozšíření počtu rozvrhovaných hodin 

výuky u předmětu Základy veřejných financí z 12 hodin na 16 hodin. Tato změna by měla přispět 

k lepšímu naplnění cílů tohoto předmětu a zejména hlubším možným diskusím nad tématy předmětu 

s jednotlivými vyučujícími tohoto předmětu. 

 

Komentář: 

Společná programová rada projednala a schválila Žádost o prodloužení oprávnění uskutečňovat 

studijní program B-FIN, jemuž končí akreditace k 8/2024. Žádost podává garant stud. programu B-FIN 

Oleg Deev, Ph.D. SPR vyjádřila podporu prodloužení akreditace bc studia. Mezi zásadní změny 

v programu B-FIN, které vstoupí v účinnost s novou akreditací, patří změna celofakultního základu 

bakalářských studijních programů schválená vedením fakulty ECON MUNI. Druhou zásadní změnu 
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3. Zhodnoťte uplynulý rok uskutečňování studijního programu (např. přijímací řízení, studijní 

neúspěšnost, státní závěrečné zkoušky, internacionalizaci). Věnujte se prosím specificky 

výsledkům studentského hodnocení kvality (předmětová anketa a další nástroje) a tomu, jaká 

opatření a s jakými výsledky byla přijata.  

 

 

4. Formulujte další doporučení pro budoucí rozvoj studijního programu (v bodech či shrnujícím 

slovním komentářem). 

představuje úprava obsahu SZZ. S Žádostí souvisí aktualizace profilu absolventa programu B-FIN 

včetně výstupů z učení a uplatnění absolventa. 

Konkrétní body projednávané při vyhodnocení prvních dvou let realizace stud. programu B-FUD: 

Podařilo se zvýšit studijní úspěšnost v kritickém období mezi 1. a 3. semestrem. Viz bod 3. 

V návaznosti na minulé zasedání programové rady a výsledky studentské ankety došlo k několika 

nepodstatným změnám ve studijním programu, které by měly lépe přispět k naplnění profilu 

absolventa a cílů studia. Na celkové hodnocení naplnění cílů programu je však stále ještě brzy, neboť 

studijní program je realizován teprve dva roky. 

 

Komentář: 

Zásadní záležitostí uskutečněnou v době od poslední hodnoticí schůzky bylo velké vnitřní hodnocení, 

které pro studijní programy FIN proběhlo dne 5. 5. 2023 (viz zápis z hodnoticí schůzky k velkému 

vnitřnímu hodnocení stud. programů, který zpracovala Mgr. Kunešová). Výstupem a reakcí na velké 

vnitřní hodnocení se staly plány rozvoje stud. programů B-FIN a N-FIN – viz další doporučení pro 

budoucí rozvoj stud. programů v bodě 4.  

Zhodnocení dvou let uskutečňování stud. programu B-FUD: 

Již po dvou letech fungování tohoto programu úspěšně studium ukončili 3 absolventi díky vhodnému 

propojení tohoto programu s programy CŽV na naší fakultě. Úspěšnost studentů u SZZ činila 75 % 

(jeden student musí přepracovat závěrečnou práci).  

Pro akademický rok 2023/2024 bylo do programu podáno 111 přihlášek a přijato 50 studentů. 

K dnešnímu dni je do programu zapsáno 30 studentů prvního semestru. Oproti akademickému roku 

2022/2023 činí nárůst počtu přihlášek cca 17 %. 

Ze studentů, kteří byli v akademickém roce 2022/2023 zapsáni do 1. semestru (45 studentů), 

pokračuje ve 3. semestru 33 studentů. Studijní neúspěšnost tak činí 26,7 %. Byť je toto číslo stále 

poměrně vysoké, ve vztahu k minulému ročníku došlo ke znatelnému zlepšení (46,2 % vs 26,7 %). 
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Cíl rozvoje studijního 
programu 

Opatření vedoucí k cíli 
Implementace opatření 
(rok nebo cyklus) 

B-FIN: Implementace 
nového celofakultního 
základu bakalářských 
programů 

Reakreditace studijního programu 
(aktuální akreditace končí v srpnu 2024) 

2024–2025 

Revize profilačních 
kurzů SP 

Změna uspořádání předmětů studijního 
plánu za účelem jejích návaznosti a 
propojenosti. Aktualizace obsahu 
předmětů odrážející změny v předpisech 
a na trhu práce. Umožnění absolvování 
předmětů FIN v ČJ nebo AJ. 

2023–2025 

Zvýšení zahraniční 
mobility studentů 

Zvýšit počet partnerských univerzit 
nabízejících kurzy financí a účetnictví 
pro odjíždějící studenty. Konzultace se 
studenty o překážkách mobility. 

2023–2028 

N-FIN: Kvalifikační růst 
akademických 
pracovníků 

Podporovat růst kvalifikace 
akademických pracovníků KF ESF MU 

2023–2028 

Podpora excelentnosti 
stud. programu N-FIN 

Realizace projektu Program pro 
podporu excelentních stud. programů 
MU 

2023–2025 

B-FUD: Vyhodnotit dílčí 
změny v obsahu a 
rozsahu předmětů, u 
nichž došlo k úpravám 
v roce 2023 (Základy 
aplikované statistiky, 
Akademické a odborné 
psaní, Základy 
veřejných financí) 

 
 
 

Výsledky studentské ankety 

 
 
 

2024 

  
 
Vyhodnocení 
funkčnosti praxí 

Zpětná vazba od studentů, výsledky 
studentské ankety, výsledky finálních 
prezentací závěrů praxí a jejich vazby na 
závěrečné práce 

 
 
2024 

 

 

5. Prostor pro komentáře a postřehy nad rámec výše uvedených témat. 

Komentář: 

Rozvoj studijního programu B-FIN se v dalších letech zaměří na implementaci nového celofakultního 

základu bakalářského studia, změny v požadavcích na úspěšné ukončení studia a průběh státní 

závěrečné zkoušky včetně požadavků na závěrečné práce, inovace obsahu jednotlivých předmětů a 

jejich excelence v návaznosti na legislativní změny, požadavky na trhu práce a zvýšení 

internacionalizace v rámci kurikula a mobility studentů. 
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Zpracovala: doc. Ing. Eva Vávrová, Ph.D., Ing. Petr Valouch, Ph.D. 

Dne: 5. 10. 2023 

Komentář: 

Zpětná vazba od zástupce studentů FIN J. Okrouhlicy: 

Podpora internacionalizace stud. programů – bylo šířeji diskutováno, zájem ECON MUNI o výjezdy 

studentů, jaké jsou překážky ze strany studentů? Dále podal náměty k vylepšení myšlenky FINTech 

Hackathonu. 

Zpětná vazba od zástupkyně studentů B-FUD Ing. E. Kršíkové: 

Spokojenost se SP, důraz na průběžnou práci v semestru zřejmě napomohl zvýšit studijní úspěšnost, 

náměty na podněty ke zlepšení ze strany studentů v současné době nejsou.  

 


